

THE UNITED NATIONS

The purposes of the U.N are:

- 1- To maintain international peace and security, and to that end to take effective collective measures for the prevention and removal of threats to the peace, and for the suppression of acts of aggression or other breaches of the peace, and to bring peaceful means, and in conformity with the principles of justice and international law, adjustment or settlement of international disputes or situations which might lead to a breach of the peace.
- 2- To develop friendly relations among nations based on respect for the principle of equal rights and self-determination of peoples and to take other appropriate measures to strengthen universal peace.
- 3- To achieve international co-operation in solving international problems of an economic, social, cultural, or humanitarian character and in promoting and encouraging respect for human rights and for fundamental freedoms for all without distinction as to race sex, language, or religion: and.
- 4- To be a centre for harmonising the actions of nations in the attainment of these common ends.

Charter of the United Nations has started: "We the peoples of the United Nations determined:

- **To save** succeeding generations from the scourge of war, which twice in our lifetime has brought untold sorrow to mankind, and
- **To reaffirm** faith in fundamental human rights, in the dignity and worth of the human person, in the equal rights of men and women and of nations large and small, and
- **To establish** conditions under which justice and respect for the obligations arising from treaties and other sources of international law can be maintained, and
- **To promote** social progress and better standards of life in larger freedom

مقاصد الأمم المتحدة

- 1- حفظ السلام والأمن الدوليين، وتحقيقاً لهذه الغاية تتخذ الهيئة التدابير المشتركة الفعالة لمنع الأسباب التي تهدد السلم والعمل على إزالتها، وقمع أعمال العدوان وغيرها من وجوه الإخلال بالسلم. وتتذرع بالوسائل السلمية وفقاً لمبادئ العدل والقانون الدولي، لحل المنازعات الدولية التي قد تؤدي إلى الإخلال بالسلم ولتسويتها.
- 2- وتعمل أيضاً على إنباء العلاقات الودية بين الأمم على أساس احترام المبدأ الذي يقضي بالمساواة في الحقوق بين الشعوب، ويكون لكل منها حق تقرير مصيرها وكذلك اتخاذ التدابير الأخرى الملائمة لتعزيز السلم العالمي.
- 3- تحقيق التعاون الدولي على حل المسائل الدولية ذات الصلة بالمجال الاقتصادي والاجتماعي والثقافي، والإنساني، والعمل على تعزيز احترام حقوق الإنسان والحريات الأساسية للناس جميعاً وتشجيع ذلك بلا تمييز بسبب العرق أو الجنس أو اللغة أو الدين.
- 4- جعل هذه الهيئة مركزاً مرجعياً لتنسيق أعمال الأمم وتوجيهها نحو إدراك هذه الغايات المشتركة.

وتبدأ ديباجة ميثاق الأمم المتحدة: "نحن شعوب الأمم المتحدة، وقد ألبنا على أنفسنا:

" أن ننقذ الأجيال المقبلة من ويلات الحرب التي خلال جيلنا جلبت على الإنسانية مرتين أحزاناً يعجز عنها الوصف، وأن نؤكد من جديد إيماننا بالحقوق الأساسية للإنسان وبكرامة الفرد وقدره، وبما للرجال والنساء والأمم كبيرها وصغيرها من حقوق متساوية، وأن نبين الأحوال التي يمكن في ظلها تحقيق العدالة واحترام الالتزامات الناشئة عن المعاهدات وغيرها من مصادر القانون الدولي، وأن ندفع بالرفقي الاجتماعي قدماً، وأن نرفع مستوى الحياة في جو من الحرية أفسح.